

REPUBLIQUE DU CAMEROUN

Paix-Travail-Patrie

PRESIDENCE DE LA REPUBLIQUE

MINISTERE DE LA DEFENSE



REPUBLIC OF CAMEROON

Peace-Work-Fatherland

PRESIDENCY OF THE REPUBLIC

MINISTRY OF DEFENCE

Yaoundé, le 18 SEPT 2025

N°007868 /CRP/MINDEF/01

COMMUNIQUE

LE MINISTRE DELEGUE A LA PRESIDENCE CHARGE DE LA DEFENSE

COMMUNIQUE :

Il est porté à la connaissance des jeunes Camerounais des deux sexes, désireux de faire carrière dans les Forces de Défense, qu'un concours pour le recrutement de **700 Elèves Sous-Officiers des Armées option Service Général** et **40 Elèves Sous-Officiers des Armées option Santé Militaire**, ainsi qu'un recrutement ordinaire de **5330 Soldats et Matelots de 2^{ème} Classe** sont ouverts dans les **Chefs-lieux des 10 Régions administratives** du Cameroun. Les conditions à remplir sont les suivantes :

I- CONDITIONS GENERALES DE CANDIDATURE

- Être de nationalité camerounaise ;
- n'avoir jamais été condamné ;
- être célibataire sans enfant à charge ;
- être de bonne moralité ;
- être apte à satisfaire aux épreuves sportives, intellectuelles et médicales prescrites ;
- avoir une taille minimale de 1,66 mètre pour les garçons et de 1,60 mètre pour les filles.

II- CONDITIONS SPECIFIQUES DE CANDIDATURE POUR LES ELEVES SOUS-OFFICIERS DES ARMEES OPTION SERVICE GENERAL

- Être âgé de 18 ans au moins au 31 décembre 2025 et 23 ans au plus au 31 décembre 2025 (**c'est-à-dire être né entre le 31 décembre 2007 pour les plus jeunes et le 31 décembre 2002 pour les plus âgés**) ;
- être titulaire du Probatoire ou du GCE/AL obtenu en au moins 02 (deux) matières excepté la religion ou d'un diplôme équivalent. Toutefois, à défaut du GCE/AL, le GCE/OL obtenu en 06 (six) matières excepté la religion est accepté.

III- CONDITIONS SPECIFIQUES DE CANDIDATURE POUR LES ELEVES SOUS-OFFICIERS DES ARMEES OPTION SANTE MILITAIRE

o Être âgé de 18 ans au moins au 31 décembre 2025 et 28 ans au plus au 31 décembre 2025 (**c'est-à-dire être né entre le 31 décembre 2007 pour les plus jeunes et le 31 décembre 1997 pour les plus âgés**) ;

o être titulaire du Probatoire ou du GCE/AL obtenu en au moins 02 (deux) matières excepté la religion ou d'un diplôme équivalent . Toutefois, à défaut du GCE/AL, le GCE/OL obtenu en 06 (six) matières excepté la religion est accepté ;

o être titulaire du diplôme d'Etat d'infirmier ou du diplôme de Technicien Médico-Sanitaire, ou d'un diplôme équivalent issu d'un établissement de formation agréé.

Les diplômes en psychologie, psychiatrie, réanimation, stomatologie, radiologie, cardiologie, kinésithérapie, orl, virologie, bactériologie, parasitologie, immunologie, microbiologie générale, science médicale, soins accoucheurs ou le diplôme de Sage-femme constituent un atout supplémentaire pour les candidats qui en sont titulaires.

IV- CONDITIONS SPECIFIQUES DE CANDIDATURE POUR LES SOLDATS ET MATELOTS DE 2^{EME} CLASSE

o Être âgé de 18 ans au moins au 31 décembre 2025 et 23 ans au plus au 31 décembre 2025 (**c'est-à-dire être né entre le 31 décembre 2007 pour les plus jeunes et le 31 décembre 2002 pour les plus âgés**) ;

o être titulaire du BEPC, ou du CAP, ou du GCE/OL obtenu en 04 (quatre) matières excepté la religion ou d'un diplôme équivalent.

COMPOSITION DU DOSSIER DE CANDIDATURE :

- 01 demande manuscrite timbrée à **1500 francs CFA**, signée du candidat et adressée à Monsieur le Ministre Délégué à la Présidence chargé de la Défense ;
- 01 copie certifiée conforme de l'acte de naissance datant de moins de 03 (trois) mois ;
- 01 copie certifiée conforme du diplôme exigé ou des 02 (deux) diplômes pour l'option Santé Militaire ;
- 01 attestation de présentation de l'original du diplôme exigé ou des 02 (deux) diplômes pour l'option Santé Militaire ;
- 01 curriculum vitae signé du candidat ;
- 01 fiche de renseignements dûment remplie ;
- 04 photos 4x4 en couleur et sans coiffure ;
- 01 certificat de nationalité délivré par les services compétents ;
- 01 extrait du casier judiciaire, bulletin n°3 datant de moins de 03 mois délivré par une autorité compétente ;
- 01 certificat de célibat ;
- 01 enveloppe timbrée à 1500 francs CFA à l'adresse du candidat.

Les candidats verseront contre reçu auprès du Chef du Bureau Administratif et Financier du Secteur Militaire du centre de dépôt des dossiers, une somme de

10 000F (dix mille francs) **CFA** pour les candidats au recrutement ordinaire des Soldats et Matelots de 2^{ème} Classe et de **15 000F** (quinze mille francs) **CFA** pour les candidats aux concours des Elèves Sous-Officiers des Armées option Service Général et option Santé Militaire, représentant les frais de concours.

Toutefois, pour tous ces 03 (trois) Spécialités, il est fortement recommandé à chaque candidat d'introduire dans son dossier, la photocopie légalisée de son diplôme le plus élevé, avec une copie certifiée conforme de la pièce justificative de la qualification technique détenue le cas échéant.

L'attention des candidats est attirée sur le fait qu'ils ne devront pas contracter un mariage avant 03 (trois) ans de service révolus.

Les candidats devront être en mesure, en cas de besoin, de présenter devant les commissions compétentes, les diplômes authentiques, sous peine de rejet de leurs dossiers.

Les dossiers complets de candidature seront reçus dans les Postes de Commandement des Légions de Gendarmerie des lieux de résidence des candidats, au plus tard le **vendredi 28 novembre 2025 à 15h30**, délai de rigueur. /-

Le Ministre Délégué à la Présidence
chargé de la Défense



BETI ASSOMO Joseph

REPUBLIQUE DU CAMEROUN

Paix-Travail-Patrie

PRESIDENCE DE LA REPUBLIQUE

MINISTERE DE LA DEFENSE



REPUBLIC OF CAMEROON

Peace-Work-Fatherland

PRESIDENCY OF THE REPUBLIC

MINISTRY OF DEFENCE

Yaoundé, 18 SEPT 2025

No. 007868 /CRP/MINDEF/01

PRESS RELEASE

THE MINISTER DELEGATE AT THE PRESIDENCY IN CHARGE OF DEFENCE

HEREBY INFORMS:

Young Cameroonians of both sexes who are interested in building a career in the Defence Forces that a competitive entrance examination is open for the recruitment of **700 Student Non-Commissioned Officers in the Defence Forces (General Service option)** and **40 Student Non-Commissioned Officers in the Defence Forces (Military Health option)**, as well as a regular recruitment drive for **5,330 Privates and Seamen 2nd Class** in the **Chief-towns of the 10 administrative Regions** of Cameroon. The conditions to be fulfilled are as follows:

I- GENERAL CONDITIONS TO BE FULFILLED

- Be of Cameroonian nationality;
- have a clean criminal record;
- be single without dependent children;
- be of good moral standing;
- be physically fit to take the prescribed medical, intellectual and sports tests;
- have a minimum height of 1.66 metres for boys and 1.60 metres for girls;

II- SPECIFIC APPLICATION REQUIREMENTS FOR STUDENT NON-COMMISSIONED OFFICERS IN THE DEFENCE FORCES, GENERAL SERVICE OPTION

- be at least 18 years on 31st December 2025 and at most 23 years on 31st December 2025 (**i.e. must be born between 31st December 2007 for the youngest and 31st December 2002 for the oldest**);
- Be holder of a Probatoire or GCE/AL certificate obtained in at least 02 (two) subjects, excluding Religious Studies, or an equivalent

qualification. However, in the absence of the GCE/AL, the GCE/OL obtained in 06 (six) subjects excluding Religious Studies shall be accepted.

III- SPECIFIC APPLICATION REQUIREMENTS FOR STUDENT NON-COMMISSIONED OFFICERS IN THE DEFENCE FORCES, MILITARY HEALTH OPTION

- Be at least 18 years on 31st December 2025 and at most 28 years on 31st December 2025 (**i.e. must be born between 31st December 2007 for the youngest and 31st December 1997 for the oldest**);
- Be holder of a *Probatoire* or GCE/AL certificate obtained in at least 02 (two) subjects, excluding Religious Studies, or an equivalent qualification. However, in the absence of the GCE/AL, the GCE/OL obtained in 06 (six) subjects excluding Religious Studies shall be accepted.
- Be holder of a state nursing certificate or a health technician certificate, or an equivalent certificate from an approved training institution.

Certificates in psychology, psychiatry, intensive care, stomatology, radiology, cardiology, physiotherapy, ENT, virology, bacteriology, parasitology, immunology, general microbiology, medical science, obstetrics or midwifery are an additional asset for candidates with these qualifications.

IV- SPECIFIC APPLICATION REQUIREMENTS FOR PRIVATES AND SEAMEN 2ND CLASS

- Be at least 18 years on 31st December 2025 and at most 23 years on 31st December 2025 (**i.e. must be born between 31st December 2007 for the youngest and 31st December 2002 for the oldest**);
- Be holder of a *BEPC*, or *CAP*, or GCE/OL certificate obtained in 04 (four) subjects, excluding Religious Studies, or an equivalent qualification.

COMPOSITION OF APPLICATION FILE:

- A handwritten application bearing a **1,500 CFA francs** stamp, signed by the applicant and addressed to the Minister Delegate at the Presidency in charge of Defence;
- A certified true copy of birth certificate not more than three (03) months old;
- A certified true copy of the required certificate or the 02 (two) certificates for the Military Health option;
- An attestation of presentation of the original required certificate or the 02 (two) certificates for the Military Health option;

- A duly filled-in information sheet;
- 04 (4x4) colour passport size photograph without headgear;
- A Certificate of Nationality issued by the competent services;
- A Certificate of Non-Conviction issued by a competent authority not more than 03 months ago;
- A Certificate of Celibacy;
- An envelope bearing the applicant's address and a 1500 CFA francs postal stamp;

Candidates shall pay, against receipt, to the Head of the Administrative and Financial Office of the Military Sector of the application centre, a sum of **10,000 CFA francs** (ten thousand CFA francs) for candidates for regular recruitment as Privates and Seamen 2nd Class and **15,000 CFA francs** (fifteen thousand CFA francs) for candidates for the Defence Forces Student Non-Commissioned Officers competitive entrance examination in the General Service and Military Health options, representing the examination fees.

However, for all 03 (three) specialities, it is strongly recommended that each candidate include in their application a legalised photocopy of their highest qualification, with a certified true copy of any supporting documents for technical qualifications, where applicable.

Candidates' attention is drawn to the fact that they must not enter into marriage before completing 03 (three) years of service.

Candidates must be able, if necessary, to present original certificates to the competent committees, failing which their applications shall be rejected.

Complete application files shall be received at the Command Posts of the Gendarmerie Legions in the candidates' places of residence no later than **Friday, 28 November 2025 at 3:30 p.m.**, final deadline. /-

The Minister Delegate at the Presidency
In charge of Defence



BETI ASSOMO Joseph